
PROTOKÓŁ Nr LXV/2024 
z sesji Rady Gminy Skąpe 
z dnia 26 stycznia 2024 r. 

 
Szczegółowe imienne wyniki z przeprowadzonych głosowań Rady Gminy w Skąpem znajdują 
się w linku  https://samorzad.gov.pl/web/gmina-skape/sesja-lxv-z-dnia-26012024-r i stanowią 
załączniki do protokołu.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz otworzył LXV Sesję Rady Gminy Skąpe 
o godz. 11.00. Przywitał Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, Sekretarz Gminy oraz członka 
Zarządu Powiatu Świebodzińskiego panią Alicję Hoppen – Anyszko, Skarbnika Gminy Danutę 
Hekawę, radnych, sołtysów oraz mieszkańców gminy. Poinformował, że na stan 15 radnych 
– 11 uczestniczy w sesji (nieobecni radni: Urszula Bronisz, Janusz Obuchanicz, Bartosz 
Derejczyk, Marek Kantek). 
Następnie Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia, do którego zaproponował 
wprowadzić zmiany: 
- wykreślić z porządku projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania usług sąsiedzkich, ich wymiar i zakres oraz sposób rozliczania wykonywania 
takich usług, 
- wprowadzić do porządku projekt uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi jednostek 
organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych prowadzonych przez Gminę 
Skąpe. 
Więcej zmian nie zgłoszono, zaproponowane zostały jednogłośnie przegłosowane, 
a porządek obrad przedstawia się następująco:  
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Skąpe od osoby 
fizycznej, 

b) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Skąpe od osoby 
fizycznej, 

c) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na czas 
nieoznaczony, 

d) udzielenia Powiatowi Świebodzińskiemu pomocy finansowej, 
e) udzielenia Powiatowi Świebodzińskiemu pomocy finansowej, 
f) udzielenia Powiatowi Świebodzińskiemu pomocy finansowej, 
g) przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji, 
h) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej  Gminy Skąpe na 2024 rok, 
i) organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora 

finansów publicznych prowadzonych przez Gminę Skąpe. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Omówienie sprawozdania z wykonania art. 30a ustawy Karta Nauczyciela. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Przyjęcie protokołu LXIV sesji Rady Gminy Skąpe. 
9. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 2 Podjęcie uchwał w sprawie  

Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poinformował, że wszystkie projekty uchwały 
uzyskały pozytywne opinie Komisji Rady Gminy Skąpe.  
a) Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę 
Skąpe od osoby fizycznej. W wyniku głosowania uchwała Nr LXV/563/2024 podjęta 
została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

b) Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę 
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Skąpe od osoby fizycznej. W wyniku głosowania uchwała Nr LXV/564/2024 podjęta 
została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

c) Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie 
bezprzetargowym na czas nieoznaczony. W wyniku głosowania uchwała 
Nr LXV/565/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  

d) Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Świebodzińskiemu pomocy finansowej. 
W wyniku głosowania uchwała Nr LXV/566/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

e) Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Świebodzińskiemu pomocy finansowej. 
W wyniku głosowania uchwała Nr LXV/567/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

f) Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Świebodzińskiemu pomocy finansowej. 
W wyniku głosowania uchwała Nr LXV/568/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

g) Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji. 
W wyniku głosowania uchwała Nr LXV/569/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

h) Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej  Gminy Skąpe na 2024 rok. 
W wyniku głosowania uchwała Nr LXV/570/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

i) Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych zaliczanych 
do sektora finansów publicznych prowadzonych przez gminę Skąpe. W wyniku 
głosowania uchwała Nr LXV/571/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.  

 
Ad. 3 Interpelacje i zapytania radnych.  
Radny Jerzy Pawelski przekazał interpelację w sprawie zalewania wodą posesji Nr 52 
w Węgrzynicach. Woda pochodzi z nadmiaru opadów. Nie ma gdzie odpływać po nowo 
wyremontowanej  drodze i płynie w kierunku tej posesji.  
 
Ad. 4 Pytania sołtysów mieszkańców i odpowiedzi na nie.  

Sołtys sołectw Niesulice Henryk Szczepański zapytał czy przewidziane są jakieś prace 
w związku z częstym wybijaniem kanalizacji w Niesulicach, powodującym brzydkie zapachy 
w mieszkaniach. Sołtys zapytał także o plany remontowe na drogach w Niesulicach.   

Odpowiadając na zgłoszone problemy i zapytania Wójt odpowiedział, że interpelacja 
radnego Pawelskiego zostanie przekazana do powiatu. Wójt słyszał już o tych kłopotach i ma 
nadzieję, że zostanie znalezione jakieś wyjście zadowalające państwa, którzy doświadczają 
tych kłopotów, aczkolwiek nie będzie to pewnie specjalnie łatwa rzecz. Jeśli będzie taka 
potrzeba deklaruje pomoc ze strony gminy i gotowość uczestnictwa w załatwieniu tego 
bolącego i palącego też tematu. 

Odnosząc się do zapytania Sołtysa Szczepańskiego poinformował, żeby na przyszłość 
zgłaszać tego typu problemy bezpośrednio do Kierownika ZWiK w Skąpem. Kanalizacja 
w miejscowości Niesulice jest szalenie wymagająca i specyficzna. Została ona wybudowana 
w taki sposób, żeby mogła funkcjonować przy 100 mieszkańcach poza sezonem i kilku 
tysiącach mieszkańców w sezonie i to jest obarczone pewnymi niedogodnościami. Poza 
sezonem przepompownie ścieków, zanim wytłoczą ścieki powstałe od 100 czy 120 
mieszkańców to mija niestety więcej czasu aniżeli w czasie sezonu, gdzie wypływają one 
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bezpośrednio z miejscowości i nie są poddawane procesowi zagniwania. Gdy ścieki dość 
długo przebywają w przepompowniach i proces zagniwania występuje, to wytwarzają się 
związki chemiczne, które niestety brzydko pachną i wydostają się ze studni. Można to 
oczywiście łagodzić poprzez zastosowanie specjalnych filtrów węglowych i tak dalej. Temat 
zostanie przekazany do Kierownika ZWiK w Skąpem. Jeszcze raz zaakcentował, aby na 
przyszłość na bieżąco zgłaszać problemy i dawać szansę do ich zdiagnozowania w momencie 
powstawania.  
W kwestii  dróg poinformował, że w planach na 2024 jest wykonanie odcinka od plaży tzw. 
policyjnej do skrzyżowania tj. ul. Skrajna. W przyszłym miesiącu podejmiemy czynności 
związane z wyłonieniem projektanta na wykonanie dokumentacji ulicy Słonecznej 
przechodzącej w ulicę Kwiatową. Jest to najważniejsza sugestia zgłaszana przez pana 
Sołtysa, mieszkańców Niesulic i pana radnego. Mamy nadzieję, że inwestycję uda się 
zrealizować w 2025. Ponadto Wójt poinformował, że w ciągu najbliższych kilku miesięcy 
w Niesulicach wykonane zostanie oświetlenie uliczne przy ulicy Topolowej (tj. przed wieżą 
telefoniczną). Mogliśmy pozwolić sobie na planowanie kolejnych ulic z dwóch powodów. 
Pierwszy powód jest taki, że w zasadzie nasze drogi gminne, których jesteśmy właścicielami, 
w dużym stopniu są już albo załatwione, albo wkrótce będą załatwione, a ponadto w ostatnim 
czasie dość znacząco zmienił się status właścicieli domów na tym osiedlu. Zaczęło przybywać 
stałych mieszkańców, w związku z tym wyjście naprzeciw potrzebom stało się pilniejsze. W tej 
chwili kładziony jest światłowód, w Skąpem też a lada moment będzie w Ołoboku, co 
w dzisiejszym wymiarze dla dzieci, czy też dla osób pracujących przy komputerze jest 
niezwykle ważne. Z kolei jeśli chodzi o ulicę Skrajną, to ona jest zapisana w budżecie i z całą 
pewnością w 2024 r. tamten ciąg będzie taki sam jak ten na plażę lumelowską. W budżecie 
mamy zapisaną kwotę 200 tys. zł na oświetlenie uliczne. Została wykonana dokumentacja na 
ulicę Topolową w Niesulicach i na dwie bodajże lokalizacje w miejscowości Ołobok. Pozostałe 
pieniądze zostaną przypisane do tych inwestycji wyłonionych podczas posiedzenia komisji 
w m-cu lutym.  
 
Ad. 5 Sprawozdanie z działalności wójta w okresie międzysesyjnym. 
Wójt Zbigniew Woch poinformował, że sprawozdanie zostało radnym przedłożone 
(w załączeniu do niniejszego protokołu). Ponieważ aktualnie dużo się dzieje podkreślił kilka 
kwestii.  
1. Podziękował radnym za przyjęte trzech uchwał dotyczących dofinansowania Gminy 

Skąpe do inwestycji wykonywanych przez powiat świebodziński. Pierwsza dotyczy 
przebudowy drogi powiatowej z Ołoboku do Borowa. Dofinansowanie wynosi ok. 1,1 mln 
zł. Jest to dość znaczna kwota, ale też znaczna inwestycja łącznie za ponad 9 mln zł. 
Będzie można bezpiecznie ścieżką z Niesulic dojechać do Świebodzina poprzez 
Wilkowo. Diametralnie zmieni się estetyka, ale przede wszystkim zmieni się 
bezpieczeństwo tych, którzy się przemieszczają, no i funkcjonalność. Wójt jest głęboko 
przekonany, że w zakresie ścieżek, to jest początek tworzenia sieci wchodzących głębiej 
w naszą gminę, żebyśmy w zasadzie z każdego miejsca mogli dojechać do jeziora 
Niesłysz.  Wierzy, że w ciągu następnych lat i następnej perspektywy związanej 
z wydawaniem funduszy unijnych, z KPO te inwestycje rzeczywiście będą w naszej 
gminie wykonywane. Kolejne zadanie to jest skrzyżowanie bezkolizyjne czyli rondo na 
skrzyżowaniu dróg powiatowych Skąpe - Cibórz – Rokitnica. Poziom naszego 
dofinansowania to niespełna 350 tys. zł. To miejsce nie jest z całą pewnością miejscem 
bezpiecznym. Jest miejscem nieszczęśliwym, chociażby w związku z wypadkiem, jaki się 
wydarzył kilka lat temu. Zginęło wtedy pięciu młodych ludzi. Po wybudowaniu ronda z całą 
pewnością czyhające zagrożenia zostaną zminimalizowane. Trzecią inwestycją, którą 
dofinansowujemy jest budowa chodników w miejscowości Rokitnica. Finalizuje się temat 
podnoszony od wielu, wielu lat. Te tematy powiatowe mają oczywiście swoją „matkę”, 
czyli panią Alicję, która od dłuższego czasu mocno akcentowała kwestię, niekoniecznie 
bezpiecznego przejazdu przez tę miejscowość. Poza poprawą  bezpieczeństwa, 
wybudowane chodniki zmieniają też estetykę miejscowości. Wtedy dostosowują się też 
mieszkańcy dopasowując posesję swoje. Wójt podkreślił, że w gminie cieszymy się 
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i dziękujemy powiatowi świebodzińskiemu, przedstawicielowi powiatu w naszej gminie 
pani Alicji, za pilnowanie naszych tematów, naszych potrzeb. W jakiś sposób domykamy, 
no mimo wszystko owocną chyba współpracę pomiędzy naszymi samorządami. 
Wykonaliśmy kilka inwestycji. Największym beneficjentem jest chyba pan Pawelski, bo 
wykonaliśmy drogę wcześniej z Rokitnicy do miejscowości Węgrzynice, później do 
miejscowości Błonie. Na kolejne lata liczy również na współpracę. Powiat ma wykonaną 
dokumentację na drogę z Niekarzyna do Kępska. Ten temat też jest podnoszony. Pan 
Starosta ma pomysł nieco szerszy, bo od Pałcka do Kępska. Jest jeszcze wiele innych 
potrzeb i pewnie fajnie byłoby zrealizować je wszystkie.   

2. Z firmą Sid-Bud podpisaliśmy umowę na przebudowę dróg dojazdowych do wspólnot 
mieszkaniowych na potrzeby mieszkańców byłych PGR-ów w m. Ołobok, Radoszyn 
i Zawisze. W miejscowości Zawisze, bo od niej zaczniemy inwestycja będzie od 
skrzyżowania z drogą powiatową przy dawnym sklepie. Później jest Ołobok. Inwestycja 
od wyjazdu na drogę powiatową Ołobok – Świebodzin, z łącznikiem do głównej ulicy 
Chrobrego i później z łącznikiem do sklepu Dino pomiędzy naszymi przedszkolami. To 
zasadniczo zmieni bezpieczeństwo wszystkich mieszkających w tamtej części. Na końcu 
inwestycja związana z miejscowością Radoszyn i dojazdem do dwóch dużych bloków.  
Ta przebudowa jest z tego względu na końcu, że nasz ZWiK przed wykonaniem  
inwestycji drogowej w tamtej części, musi wykonać najpierw przebudowę instalacji 
kanalizacyjnej. Abyśmy mieli nieco czasu, żeby to spokojnie wykonać, domówiliśmy 
z wykonawcą właśnie taki układ realizacji tego przedsięwzięcia.  

3. 1 lutego podpisana zostanie umowa z wykonawcą przedsięwzięcia przebudowy dróg 
gminnych w m., Niekarzyn. Zadanie jest na kwotę 2,225 mln zł. Cieszymy się bardzo 
z tego przedsięwzięcia. Miejscowość Niekarzyn chyba jako dziesiąta czy jedenasta 
miejscowość poddana została inwestycji kanalizacyjnej, a w ślad za tą inwestycją nastąpi 
przebudowa dróg. Często bywało tak, że wykonywaliśmy kanalizację, a kwestie związane 
z drogami były załatwiane kilka lat później. To był powiem kłopot. W tym przypadku ta 
uciążliwość związana ze stanem dróg, które może nie zostały zniszczone przez 
kanalizację, nie będzie miała miejsca. Niekarzyn za chwilę doświadczy oddania do użytku 
nowej remizy i nowej świetlicy. Fajne rzeczy dla tej miejscowości w ostatnich latach 
przyszły.  

4. Oczekujemy na podpisanie umowy z wykonawcą przebudowy drogi w Pałcku. W tej chwili 
jesteśmy w procedurze analizowania złożonych ofert. Przypuszczalnie dzisiaj ustaliliśmy, 
że podpisanie umowy nastąpi do 8 lutego. Wszystko wskazuje na to, że będzie to ten 
sam wykonawca, który został wyłoniony na miejscowość Niekarzyn. Nigdy nie 
funkcjonowaliśmy z tym wykonawcą, nie znamy go związku z tym nutka niepewności co 
do realizacji zawsze jest.  

5. Wycofaliśmy nasz wniosek dot. budowy PSZOK-u. W tym konkursie my i jeszcze trzy 
podmioty złożyliśmy wnioski. Maksymalnie można było dostać 2 mln zł. Urząd 
Marszałkowski miał 20 mln zł do rozdysponowania. Powodem decyzji były niekorzystne 
warunki kwalifikowalności wydatków, w ramach których dofinansowaniem mogły być 
objęte jedynie koszty związane z przygotowaniem terenu, pracami geodezyjnymi, 
ziemnymi i budowlano-montażowymi. Do kosztów niekwalifikowalnych natomiast 
zaliczono całe wyposażenie, które w przypadku naszego wniosku stanowiło znaczący 
udział w inwestycji, w tym m.in. kontenery na odpady, wyposażenie budynków 
magazynowych/warsztatowych. Zgłoszono uwagi do warunków konkursu, które zostały 
przez Urząd Marszałkowski przyjęte. Będzie ogłoszona kolejna runda konkursowa, 
w której Gmina Skąpe ponownie weźmie udział, zgłaszając do dofinansowania budowę 
PSZOK oraz planowane dotychczas, a także dodatkowe wyposażenie. Szanse 
otrzymania dofinansowania wydają się być duże. Wójt ma nadzieje, że PSZOK w 2024 r. 
powstanie.  

6. Następnie Wójt poinformował, że gmina otrzymała wyniki weryfikacji Strategii IIT Gmin 
Lubrza, Łagów, Skąpe i Powiatu Świebodzińskiego, złożonej przez Gminę Skąpe (która 
jest Liderem Partnerstwa jw.). Uwagi do Strategii mają charakter jedynie „kosmetyczny”, 
uwagi do fiszek projektowych wymagają nieznacznego uzupełnienia projektów w zakresie 
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wskaźników. Zamierzamy dokonać zmian w zakresie zamiany projektów w dwóch celach. 
Inwestycja drogowa w Niesulicach zostanie wykonana z działania 2.8, a inwestycja 
w miejscowości Łąkie tj. droga od skrzyżowania z drogą powiatową przy dębie do 
ostatniego budynku w stronę lasu.  Dokumentację na tę drogę mamy wykonaną na kwotę 
ponad 1 mln zł, w związku z tym będziemy aplikować o środki. Z kolei inwestycja drogowa 
w Niesulicach oraz położenia asfaltu na ścieżce z Lubogóry do Ołoboku będą 
realizowane z działania 5.2. Wójt zaakcentował, że w przypadku ścieżki Lubogóra - 
Ołobok, ale też drogi w Łąkiem, środki są już gminie Skąpe przyznane i nie trzeba o nie 
walczyć z innymi. Musimy przekonać Urząd Marszałkowski, że to, co chcemy wykonać, 
wpisuje się w założenia całego konkursu. Tak więc wszystkie dokumentacje są gotowe, 
czekamy tylko na przyjęcie strategii, którą nasze partnerstwo złożyło jako pierwsze, 
a z chwiląjej przyjęcia zostaną ogłoszone konkursy.  W związku z tym, być może 
w miesiącu marcu bądź kwietniu postępowania przetargowe dla tych przedsięwzięć, będą 
przez nas przeprowadzane.  

7. Wójt wyjaśnił, że  Ołoboku nie dokończyliśmy inwestycji związanych z przebudową ulicy 
Chrobrego i z przebudową ulicy Wojciechowskiego - dojazd do osiedla leśnego, ze 
względu na warunki atmosferyczne. Te inwestycje zostaną zakończone wiosną. Na tę 
okoliczność zostały podpisane aneksy z wykonawcami.  

8. Z podobnych względów nie wiemy jeszcze kiedy wykonawca tj. firma Exalo rozpocznie 
prace związane z przebudową ulicy Słonecznej w Ołoboku.  

9. Sfinalizowaliśmy rozliczenia wszystkich pomniejszych inwestycji m.in. budowy ścieżki 
turystycznej w miejscowości Niesulice w celu podniesienia atrakcyjności turystycznej 
gminy Skąpe. Dla wyjaśnienia Wójt dodał, że często są takie konkursy, w których 
pieniądze są dedykowane na przykład na ścieżkę a nie konkretnie na drogę, a niektóre 
z naszych ciągów spełniają te wymogi. I tak właśnie było z drogą prowadzącą do plaży 
gminnej tzw. lumelowskiej, czy w przypadku ul. Skrajnej. Podobnie było z kładką, jaką 
wybudowaliśmy na naszym obiekcie pomiędzy miejscowościami Skąpe i Cibórz. 

10. 19 stycznia złożyliśmy wniosek o dofinansowanie przebudowy sześciu stawów wiejskich 
w naszej gminie na kwotę ponad 600 tys. zł. Mamy nadzieję na uzyskanie 
dofinansowania. Mowa o dwóch stawach w Skąpem, dwóch w Rokitnicy i po jednym 
w Międzylesiu i Niekarzynie.  Dodał, że dwa kolejne stawy tj. w Pałcku  i koło kościoła 
w Skąpem związane są z naszym porozumieniem Lubrza, Łagów i Skąpe. Na to działanie 
dedykowana jest kwota niespełna 200 tys. zł. W związku z powyższym wszystkie nasze 
potrzeby zostaną uwzględnione.  Mamy tylko nadzieję, że ubiegających się o te środki 
w PROW nie będzie więcej niż jest pieniędzy. 

11. W sprawozdaniu jest też wzmianka o zakończeniu przedsięwzięcia budowy studni 
głębinowej na potrzeby boiska sportowego w Pałcku. Dofinansowanie 23 tys. zł. i jest to 
połowa nakładów, jakie ponieśliśmy dla tego przedsięwzięcia. Z tych przedsięwzięć Wójt 
szczególnie się cieszy. Wypada podziękować samorządowi Województwa Lubuskiego 
i panu Kołodziejowi, obecnie Wicemarszałkowi Województwa, bo to jest jego autorski 
pomysł. Od wielu lat został wydzielony fundusz na tego typu przedsięwzięcia i one u nas 
rzeczywiście zdały egzamin, bo poza tym, że obniżają koszty funkcjonowania 
nawodnienia, to jeszcze załatwiają inną, ważniejszą rzecz. Jak wybudowaliśmy studnię 
w miejscowości Ołobok skończyły się kłopoty pomiędzy piłkarzami, a mieszkańcami 
sąsiednich domów, bo przy podlewaniu spadało ciśnienie i ludzie nie byli w stanie 
funkcjonować. Kłopot ten ustał także w Pałcku i w Radoszynie. Dodatkowo poza 
Ołobokiem nie musimy już kupować wody od Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego 
w Ciborzu, co jest o wiele tańsze.  

12. Rozliczyliśmy boisko wielofunkcyjne w Ołoboku. Wiosną będziemy się nim cieszyć. 
Zapewne jest to połowa planów sołectwa Ołobok na zagospodarowanie tego miejsca 
i wierząc w zaangażowanie, to nie ostatnie przedsięwzięcie. 

13. Darnawa to nasza kolejna miejscowość, która będzie zaopatrzona w sieć kanalizacyjną 
i wodę z Radoszyna.  Bezpieczeństwo pod tym kątem i standard życia mieszkańców,  
zdecydowanie się podniosą. Umowę z wykonawcą Niewiadomski spółka z o. o. 
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podpiszemy w przyszłym tygodniu. Zakończenie inwestycji zaplanowane jest do połowy 
2025 r.  

14. W przyszłym tygodniu ogłosimy postępowanie przetargowe na przebudowę drogi gminnej 
w miejscowości Kalinowo. Potencjalni wykonawcy zabiegają jeszcze o znalezienie sobie 
pracy, w związku z tym jak jest dużo podmiotów, jeszcze nienasyconych inwestycjami, to 
starają się dawać konkurencyjne ceny. W związku z tym im szybciej ogłosimy i wyłonimy 
wykonawców dla inwestycji jakie zaplanowaliśmy, tym jest większa szansa, że 
wykonawcy po pierwsze się znajdą, po drugie że ceny będą się mieściły przynajmniej 
w tych pieniądzach, jakie mamy zabezpieczone w budżecie.  

15. Wójt dopowiedział, że w budżecie na 2024 r. jest przebudowa drogi w miejscowości 
Błonie. Mamy na to już stosowną dokumentację i wydaje się, że w miesiącu marcu  
podejmiemy działania związane z wyłonieniem wykonawcy.   

16. Na zakończenie Wójt dodał, że otrzymaliśmy dofinansowanie na zabezpieczenie naszego 
kościoła w miejscowości Radoszyn. Przygotowywaliśmy stosowne dokumentacje, żeby 
wyłonić wykonawcę. Jesteśmy po uzyskaniu zgód i decyzji od Lubuskiego Konserwatora 
Zabytków i dzisiaj cała dokumentacja z tymi zgodami została złożona w Starostwie 
Powiatowym w celu uzyskania pozwolenia na budowę. Spodziewamy się, że to 
pozwolenie zostanie udzielone w ciągu dwóch tygodni i w połowie lutego ogłosimy 
postępowanie, zmierzające do wyłonienia wykonawcy na przebudowę, czy też 
zabezpieczenie w części tego kościoła. Ksiądz proboszcz jest na etapie wyłonienia 
wykonawcy na przełożenie dachu na kościele sąsiadującym, w związku z tym przy końcu 
lata te dwa obiekty będą wyglądały ładnie i rzeczywiście to miejsce w centrum 
miejscowości Radoszyn zmieni się. Aktywnie pomagamy też przy przygotowaniu 
dokumentacji na kościół w Rokitnicy i kościół w Pałcku. Inwestycja w kościele w Pałcku 
wymaga uzyskania pozwolenia na budowę. Dokumentacja jest wykonywana w ramach 
umowy z księdzem proboszczem parafii Kije, do którego przynależy kościół w Pałcku. 
Jeśli chodzi o Rokitnicę, to pozwolenie, które posiadamy jest aktualne, w związku z tym 
w niedługim czasie księża proboszczowie, podejmą działania związane z wyłonieniem 
wykonawcy. Wójt dopowiedział, że parafie rzymskokatolickie zwolnione są 
z postępowania przetargowego, ale zobowiązane są do składania zapytania 
ofertowego przez strony właściwego urzędu czyli naszej gminy. W przypadku kościoła 
w Radoszynie w związku z tym, że wniosek był składany przez Powiat Świebodzin, to 
jego zapytanie ofertowe jest zawieszone na stronach powiatu świebodzińskiego.  

17. Wójt wspomniał jeszcze, że będziemy zmieniać plan zagospodarowania przestrzennego 
dla miejscowości Niesulice. Zmiana będzie obejmowała kilka czy kilkanaście postulatów 
mieszkańców. Obecnie jest ostatni czas na to, żeby mieszkańcy zgłaszali swoje postulaty 
związane z ewentualną zmianą zapisów w planie tego, czego są właścicielami. Przy 
okazji zmienimy też zapisy dot. ulicy Słonecznej i Kwiatowej.  

 
Ad. 6. Omówienie sprawozdania z wykonania art. 30a ustawy Karta Nauczyciela  

Sekretarz Urzędu Alicja Hoppen-Anyszko omówiła treść sprawozdania (sprawozdanie 
w załączeniu do niniejszego protokołu).  
 
Ad. 7 Wolne wnioski i informacje.  

Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko zaprosiła wszystkich do uczestnictwa 
w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy. Wolontariusze w niedzielę od rana do godz. 16.00 
będą krążyli po wszystkich miejscowościach. Po południu już nie chodzą ponieważ jest 
ciemno, a to są dzieci, dlatego też zabezpieczamy ich w ten sposób, że mają chodzić tylko 
i wyłącznie w ciągu dnia. Mamy nadzieję, że pojawią się wszędzie, że zdrowie im dopisze, że 
nic się nie wydarzy. Poprosiła o ich przychylnie traktowanie i wspieranie i zaprosiła wszystkich 
na finał na godzinę 16.00 do Ciborza.  Mamy nadzieję, że wszyscy wolontariusze dotrą, 
pieniążki liczymy w Urzędzie także, jeżeli ktoś jest chętny do pomocy, to też zapraszamy. 
O godz. 20.00 kończymy, jednak nie robimy tradycyjnego światełka do nieba tj. fajerwerków, 
z uwagi na zwierzęta, które bardzo mocno cierpią z powodu wystrzałów. Będą za to zimne 
ognie. Wszystkim sponsorom, wszystkim tym, którzy się włączyli, chętnie w tę akcję na terenie 
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naszej gminy, przede wszystkim wolontariuszom, ich rodzicom, bo to jest dla nich też dosyć 
spore wyzwanie bardzo podziękowała.  
 Radny Andrzej Kałużny poinformował, że wraz z ośrodkiem pomocy społecznej podjął 
się działań w zakresie angażowania do działalności grupy seniorów. Wcześniej uczestniczyli 
w dwóch uniwersjadach w Zbąszynku. W pierwszej wzięło udział 13 osób w drugiej już 20. 
W tym roku senioriadę  planują zrobić w Ołoboku albo w marcu albo w maju. Dodatkowo 
w ramach aktywizacji seniorów podjęli się organizacji 3-dniowej wycieczki do Krakowa 
w miesiącu maju. Orientacyjny koszt wycieczki na chwilę obecną wynosi 800 złotych 
i obejmuje przejazd autobusem, dwa noclegi, śniadania, obiadokolacje i wszystkie bilety 
wstępu. W poniedziałek składany będzie wniosek o dofinansowanie w ramach realizacji 
zadania publicznego. Radny poprosił o rozpropagowanie tej informacji i zapisywanie się 
chętnych na wycieczkę u kierownika OPS Artura Macula lub u niego. Zaprosił wszystkich do 
uczestnictwa w organizowanych pod szyldem dla seniorów spotkaniach czy wycieczkach 
i wszelkiego rodzaju inicjatywach.   
 
Ad. 8 Przyjęcie protokołu 

Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołu LXIV sesji. W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie. Protokół 
z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 9 Zamknięcie obrad.  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zamknął 
LXV sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 12.30. 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
 
        Mariusz Kuźmicz 

Protokolant sesji: 
Ilona Zalisz – inspektor 
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